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Aanwezig:
voorzitter;
Raadsleden: L.F.A. Baggerman, J. Bemelen, M.G.G. van den Berg, F.P.J. Burhenne, M. van 
Caldenberg, E.J.M. Dreissen-Embrechts, T. Embregts, P.J.H.C. Glenz, E. Gubbels, F.M.W. Haan, 
J.W.C. de Haan-Stienen, M.A. Haex–Hulscher, N.J.H. Heuvelmans, G.J.J. Huth, D.M.E. Lankhorst, J.W. 
Logister, P.J.C. Mevissen, R.F.A. Münstermann, W. Reumkens, J.G.M. Smeets, C.W. Veerman-Volten, 
P.A.G.A. Willemsen-Nadenoen; 
College: de burgemeester, G.G.J. Janssen, B.J.M. Smeets, C.P.G. Wilbach, A.J.M. Schiffelers, S.J.J.T. 
Kropman;
Griffier: de griffier;

Afwezig met kennisgeving:
J H.A.M. Haarbosch-Toussaint, W. Heinrichs en R.H.H. Hensgens;

1. Opening en mededeling

De voorzitter heet een ieder van harte welkom en geeft de berichten van verhindering door.

2. Vaststelling agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Inspreekrecht

4. Vaststelling Programmabegroting 2022

Toezeggingen

Wethouder Janssen zegt de raad toe terugkoppeling te blijven geven inzake de progressie van 
dossier randweg Abdissenbosch. 

Wethouders Smeets zegt toe dat in februari een bijeenkomst zal worden georganiseerd inzake 
Leisure Lane. 

Wethouder Wilbach zegt toe uit te zoeken of er  energie-armoede voorkomt in Landgraaf.
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Wethouder Janssen zegt toe dat overleg zal plaatsvinden met de gemeente Beekdalen inzake 
noodzaak vliegbewegingen.

Wethouder Schiffelers zegt toe te onderzoeken of de vervreemding van de GR GGD aan de raad moet 
worden voorgelegd.

Burgemeester Schrijen zegt toe dat er een apart raadsvoorstel met onderbouwing van het aantal 
fte’s komt inzake plan van aanpak communicatie.

Bij dit agendapunt zijn de volgende amendementen en moties ingediend:

A1 Amendement groenonderhoud 

De raad van de gemeente Landgraaf bijeen op 4 november 2021

Overwegende dat:
- het kwaliteitsniveau groen door de raad is vastgesteld:
- het aantal SW medewerkers drastisch is afgenomen;
- hierdoor in combinatie met het vochtige, groeizame weer het kwaliteitsniveau (onderhoud  van 

het groen) onder het door de raad gewenste niveau komt;
- in 2022 een onderzoek plaatsvindt naar de beheerkwaliteit en de beheerkosten en voor dit 

onderzoek kosten gemaakt worden;
- de resultaten van dit onderzoek voorgelegd worden in de begrotingscyclus 2023;
- indien er geen extra financiele middelen ter beschikking komen voor het onderhoud groen het 

vastgestelde beeldkwaliteit opnieuw niet wordt gehaald.

Besluit:
het budget beheer onderhoud groen (incidenteel) voor het jaar 2022 te verhogen met € 150.000,00 
ten laste van de algemene reserve;

en gaat over tot de orde van de dag.

Het amendement wordt met 15 stemmen tegen en 4 stemmen voor verworpen.

A2 Amendement plan van aanpak communicatie

De raad van de gemeente Landgraaf bijeen op 4 november 2021;

Gelet op het bepaalde in artikel 35 van het Reglement van Orde van de gemeente Landgraaf;
Constaterende dat in de begroting middelen zijn opgenomen voor de personele uitbreiding van de 
afdeling communicatie en voorlichting;

Overwegende dat:
- dat de communicatie naar de inwoners van Landgraaf voornamelijk digitaal plaatsvindt;
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- dat voor een beter bereik van de inwoners van Landgraaf ook andere mogelijkheden beschikbaar 
zijn, waardoor meer inwoners bereikt worden;

- dat het belangrijk is om aan onze inwoners en bezoekers bekend te maken wat Landgraaf op het 
gebied van toerisme te bieden heeft;

- dat het daarom belangrijk is om via marketing en branding Landgraaf onder de aandacht te 
brengen;

- dat de gemeenteraad heeft uitgesproken dat Landgraaf een toeristisch hoogtepunt in Parkstad 
wil zijn;

- dat het echter ontbreekt aan een duidelijk plan van aanpak hoe dit te realiseren;
- dat zonder een duidelijk plan van aanpak de gewenste andere mogelijkheden van communicatie 

niet van de grond kunnen komen.

Besluit:
1. de in de begroting opgenomen gelden voor de uitbreiding van de afdeling Communicatie en 

Voorlichting met 0,6 fte thans niet beschikbaar te stellen;
2. op korte termijn een plan van aanpak te laten opstellen dat uiteindelijk leidt tot een integrale 

aanpak van de communicatie, marketing en branding in de gemeente Landgraaf.

En gaat over tot de orde van de dag.

Het amendement wordt met 10 stemmen tegen en 9 voor verworpen.

A3 Amendement uitbreiding capaciteit BOA’s

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021

Constaterende dat:
- onze inwoners zich al jaren storen aan jeugdoverlast, hondenpoepoverlast, vuurwerkoverlast, 

afvaldumpingen en drugsdealer overlast in onze gemeente;
- er amper gehandhaafd wordt op deze vormen van overlast;
- daardoor sommige inwoners deze vormen van overlast niet eens meer melden.

Overwegende dat:
- met de huidige BOA-capaciteit er geen ruimte is om actief op straat op bovengenoemde zaken 

te handhaven in de gemeente Landgraaf;

Verzoekt het college daarom te besluiten:
- 2 fte’s voor een jaar toe te voegen aan het BOA-team voor de gemeente Landgraaf;
- deze extra capaciteit vooral in te zetten om te handhaven op de bovengenoemde overlastvormen;
- de middelen ten laste te brengen van de algemene reserve.

En gaat over tot de orde van de dag.

Het amendement wordt met 7 stemmen voor en 12 stemmen tegen verworpen.
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M1 Programmabegroting 2022

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021.

Constaterende dat:
- het college binnen haar mogelijkheden veel maatregelen neemt die de verkeersveiligheid in 

Landgraaf verbeteren;
- er desondanks nog diverse straten in Landgraaf zijn waar te hard gereden wordt en waar 

verkeerskundige ingrepen niet of nauwelijks mogelijk zijn of het gewenste effect hebben;
- in Heerlen het CDA momenteel ook verzoekt een lobby op te starten;
- bij de politie geen capaciteit en prioriteit aanwezig is om handhavend op te treden op plekken 

waar structureel te hard gereden wordt.

Overwegende dat:
- het door de gemeente laten bepalen waar flitspalen worden geplaatst kansen biedt;
- daarbij naast de kosten ook de inkomsten ten goede komen aan de gemeente;
- flitspalen alleen op plekken komen waar het wenselijk en noodzakelijk is;
- de inkomsten gebruikt kunnen worden om verder te investeren in verkeersveiligheid.

Verzoekt het college:
- te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om in eigen beheer mobiele flitspalen aan te 

schaffen;
- samen met de andere Parkstad gemeenten een lobby te starten richting Den Haag die de 

gemeenten meer vrijheden geeft om zelf flitspalen aan te schaffen en naast de kosten ook de 
opbrengsten te mogen houden.

En gaat over tot de orde van de dag.

De motie wordt met 16 stemmen voor en 3 stemmen tegen aangenomen.

M2 Motie toeristische branding Parkstad
Constaterende dat:
- de toeristische kracht van Parkstad meermaals erkend is, onder meer door de toekenning van 

diverse (internationale) prijzen;
- er op dit moment flink aan de marketing rondom toerisme in onze regio aan de weg wordt 

getimmerd, door individuele gemeenten en partners als Visit Zuid-Limburg;
- er op dit moment meerdere toerisme-brands zijn van de verschillende Parkstadgemeenten, 

zoals Beleef Kerkrade, Heerlen Mijnstad en LandGrAAF.

Overwegende dat:
- het goed zou zijn voor het overzicht van de toerist als er 1 toerismemerk voor Parkstad komt 

dat ondersteund wordt door lokale initiatieven, zodat we 1 geweldig aanbod uitstralen;
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- dit bij zou kunnen dragen aan de economische groei die we met de regio beogen te halen, 
waar het toerisme substantieel aan bijdraagt.

Verzoekt het college:
- zich in Parkstad in te zetten voor 1 toerismemerk en dit te bespreken binnen de daarvoor 

bestemde gremia (o.a. bestuur Visit Zuid-Limburg en bestuurscommissie Economie/Toerisme
stadsregio Parkstad Limburg);

- de gemeenteraad terugkoppeling te geven van de uitgevoerde acties.

De motie wordt met 17 stemmen voor en 2 stemmen tegen aangenomen.

M3 Motie CDA branding leisure lane
Constaterende dat:
- de begin van de bouwwerkzaamheden van de Leisure Lane in zicht zijn;
- de Leisure Lane binnen 1,5 jaar wordt opgeleverd;
- de Leisure Lane zowel een belangrijke toeristische verbinder zal worden in Parkstad als een 

interessante toeristische attractie op zichzelf;
- Visit Zuid Limburg ook aangegeven heeft dat een tijdige branding noodzakelijk is in 

samenwerking met VZL het fietstoerisme promoten;
- fietstoerisme een belangrijke pijler is voor toerisme in Parkstad en bovendien een groeimarkt 

is.
- er tot op heden nog geen middelen gereserveerd zijn voor de promotie van de Leisure Lane.

Overwegende dat:
- de Leisure Lane een economische i pact kan hebben en het toerisme kan stimuleren;
- een toeristische branding hiervoor noodzakelijk is.

Verzoekt het college:
- in Parkstadverband aan te dringen op een tijdige branding van de Leisure Lane en samen met 

de andere gemeenten nader te onderzoeken hoeveel financiële middelen hiervoor nodig zijn;
- bij de behandeling van de kadernota in 2022 hiervoor met een voorstel te komen.

Motie wordt unaniem aangenomen.

Motie 4 Motie Zonneweides

Landgraaf, 4 november 2021

Constaterende dat:
- Landgraaf prachtige buitengebieden heeft die wij graag willen behouden

Overwegende dat:
- de noodzakelijke energietransitie voor Landgraaf haalbaar, betaalbaar en met draagvlak kan 

worden gerealiseerd;
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Verzoekt het college:
- zich te richten op maatregelen gericht op zon op daken in plaats van zonneweides in het 

buitengebied.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 17 stemmen tegen en 2 stemmen voor verworpen.

M5 Motie Voor 14

Landgraaf 4 november 2021

Constaterende dat:
- de raad van Landgraaf zich geschaard heeft achter het initiatief van de FNV voor 14

Euro;
- de vakbond en de VNG hierover een principeakkoord hebben bereikt.

Overwegende dat:
- de steun aan het initiatief niet alleen symbolisch mag zijn.

Verzoekt het college:
- om in kaart te brengen wat dit concreet betekent om voor de gemeente Landgraaf als wij dit 

doorvoeren bij de eigen gemeentelijke organisatie, de verbonden partijen en op te nemen als 
voorwaarde voor subsidieverstrekking en aanbestedingen.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 16 stemmen tegen en 3 voor verworpen.

Motie 6 Motie Landgraafs Politiebureau

Landgraaf, 4 november 2021

Constaterende dat:
- Landgraaf geen politiebureau heeft.

Overwegende dat:
- dit voor een zelfbewuste gemeente van de omvang van Landgraaf een politiebureau 

verdient als basis voorziening.

Verzoekt het college:
- een plan op te stellen dat er toe moet leiden dat Landgraaf een politiebureau krijgt.
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En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 17 stemmen tegen en 2 stemmen voor verworpen.

Motie 7 Motie aandacht voor openbare toiletvoorzieningen

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021

Overwegende dat:
- de Hoge Nood app van de Maag- Lever en Darmstichting binnen de gemeente Landgraaf 

slechts bedroevend weinig gecontroleerde en veilige toiletvoorzieningen kan aanwijzen;
- Landgraaf zich graag profileert als een gemeente met een keur aan attracties en recreatieve 

voorzieningen;
- een goede gastheer weet dat het plezier aan een dagje uit vergald kan worden als men zijn 

het plasje niet kwijt kan.

Verzoekt het college op om:
- bij de realisatie van toekomstige attracties, evenementen en stedelijke vernieuwing 

budgetruimte op te nemen voor de bouw van openbare toiletten.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 18 stemmen tegen en 1 stem voor verworpen.

Motie 8 Motie onderzoek nut en noodzaak AWACS over Landgraafs grondbezit

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021

Overwegende dat:
- vliegtuigen één van de grootste co2 uitstotende zijn;
- Landgraaf in de aanvliegroute van de AWACS vliegtuigen ligt;
- de AWACS vliegtuigen met een hoge frequentie over Landgraaf af- en aanvliegen;
- het nut en de noodzaak hiervan door vele bewoners in twijfel wordt getrokken.

Verzoekt het college op om:
- onderzoek te (laten) verrichten naar nut en noodzaak van deze vluchten boven Landgraafs 

grondgebied en hierover met de verantwoordelijken in overleg te treden om het vliegverkeer 
boven Landgraaf tot een minimum te beperken;

- de Raad over de ontwikkelingen hieromtrent te informeren via een RIA of een RIB.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 17 stemmen tegen en 2 stemmen voor verworpen.
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Motie 9 Motie Groenonderhoud

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021

Constaterende dat:
- het onderhoud van groenvoorzieningen in de wijken, parken en langs de straten in Landgraaf 

dit jaar door diverse redenen onder de maat was;
- dit geleid heeft tot veel meer klachten van inwoners dan voorgaande jaren;
- de uitstroom van medewerkers BOR ook de aankomende jaren blijft doorgaan.

Overwegende dat:
- het huidige groen onderhouds-team doet wat het kan met de huidige capaciteit;
- zij echter met het afnemende aantal medewerkers nu en in de toekomst voor een onmogelijke 

opgave staan;
- wij het belangrijk vinden, als toeristische gemeente, dat ons groen er netjes onderhouden 

bijligt;
- wij onveilige situaties door ondermaats groenonderhoud langs wegen willen voorkomen;

Verzoekt het college daarom:
- om niet te wachten tot de volgende begroting, maar zo snel mogelijk met een voorstel te 

komen voor de benodigde extra financiële middelen om de groenvoorziening aankomende 
zomer weer op peil te hebben.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 16 stemmen voor en 3 stemmen tegen aangenomen.

Motie 10 Motie Hondenbelasting

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021

Constaterende dat:
- het bezit van een hond voor veel voordelen zorgt voor onze inwoners op het gebied van 

beweging, sociale contacten en veiligheid in en rondo het huis;
- er geen specifieke belasting bestaat op het bezit van andere soorten huisdieren.

Overwegende dat:
- wij van mening zijn dat deze vorm van belasting oneerlijk en onwenselijk is;
- er ruimte in de begroting van de gemeente Landgraaf is om deze gemiste inkomsten op te 

vangen;
- diverse andere gemeentes inmiddels ook dit voortschrijdend inzicht hebben getoond.

Verzoekt het college daarom:
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- om een voorstel uit te werken om deze vorm van belasting in Landgraaf af te schaffen en dit 
dan als raadsvoorstel in te dienen voor besluitvorming.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 14 stemmen tegen en 5 stemmen voor verworpen.

Motie 11 Motie Aanmoedigen ontwikkelingen winkelcentrum Op de Kamp

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen d.d. 4 november 2021

Constaterende dat:
- er op 25 maart 2021 jl. samen met Sectie5 een RIA is georganiseerd waarin de toekomstige 

planning voor de upgrade van winkelcentrum Op de Kamp is gepresenteerd;
- er afgelopen week een RIB is uitgegeven met een update over de voorbereidende werk-

zaamheden;
- de eerste voor onze bevolking zichtbare mijlpalen ( Start bouw voor komst Lidl en uitbreiding 

Jumbo en ‘start werkzaamheden upgrading Look & Feel ) staan gepland voor aankomend 
kwartaal (Q1 2022).

Overwegende dat:
- winkelcentrum Op de Kamp een broodnodige upgrade behoeft;
- er veel speculaties door de wandelgangen gaan over het doorgaan van de gepresenteerde 

ontwikkelingen;
- wij ons sterk blijven maken voor een toekomstbestendig winkelcentrum.

Verzoekt het college daarom:
- om nog voor het eind van het kalenderjaar de raad te informeren over de progressie tot op 

heden en het totale tijdschema van het vervolg van dit project;
- om uiterlijk eind februari 2022 weer een raadsinformatieavond te houden, waarin de raad 

wordt geïnformeerd over de status van de plannen en het gehele tijdspad voor de 
ontwikkeling van Winkelcentrum Op de Kamp.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt met 17 stemmen tegen en 2 stemmen voor verworpen.

Motie 12 Motie Regenboog Zebrapad

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen op 4 november 2021

Gehoord de beraadslagingen betreffende de programmabegroting 2022.
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Overwegende dat:
- Landgraaf landelijke bekendheid kent, onder andere door grote evenementen zoals PinkPop;
- Landgraaf een gastvrije gemeente is, zowel voor haar inwoners als voor bezoekers;
- Landgraaf, net als Heerlen en Maastricht deze gastvrijheid duidelijk wil maken door op een 

prominente plek een regenboog-zebrapad aan te leggen;
- Landgraaf hiermee laat zien dat zij seksuele diversiteit van de LHBTI-gemeenschap omarmt

en verwelkomt.

Verzoekt het college:
- op een prominente plek binnen Landgraaf een regenboog-zebrapad aan te leggen;
- de opening hiervan op een feestelijke manier te laten plaatsvinden.

En gaat over tot de orde van de dag.

Motie wordt unaniem aangenomen.

Motie 13 Motie De Progressieven Onderzoek Bouwen Voor Starters

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen op 4 november 2021.

Constaterende dat: 
- de woningmarkt oververhit is;
- de verhouding tussen vraag en aanbod op de woningmarkt zeker voor starters in disbalans is

zowel landelijk als regionaal;
- ook in de gemeente Landgraaf er een tekort is aan betaalbare starterswoningen;
- de gemeente Landgraaf nog niet gericht bouwt/laat bouwen voor starters;
- de gemeente Landgraaf ook nog niet aanstuurt op gericht bouwen/laten bouwen voor 

starters;
- de gemeente Landgraaf over een startersregeling beschikt die een indicatie geeft van de 

prijscategorie waarbinnen starters moeten kunnen kopen.

Overwegende dat:
- de gewenste doorstroming op de woningmarkt vooralsnog uitblijft;
- de prijzen op de woningmarkt blijven stijgen en we de startersregeling niet kunnen blijven

ophogen;
- dat starters vaak worden overboden bij het bestaande aanbod;
- bestaande woningen in de prijscategorie voor starters door de omstandigheden op de markt 

de slechter onderhouden of verouderde panden blijken te zijn.
- dat door direct toevoegen van woningen in de prijscategorie voor starters het te dure aanbod

minder aantrekkelijk kan worden;
- dat het aantrekken van starters onze gemeente en de regio kan revitaliseren.

Verzoekt het College van B&W:
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- een onderzoek te laten verrichten naar de mogelijkheden om gericht te bouwen voor starters; 
- in de onderzoeksopdracht mee te nemen of er een vorm van bescherming kan worden 

geboden voor nieuw te bouwen starterswoningen.

Motie wordt met 18 stemmen voor en 1 stem tegen aangenomen.

Motie 14 Motie De Progressieven Campagne Vitale Regio

De raad van de gemeente Landgraaf in vergadering bijeen op 4 november 2021

Constaterende dat:
- Landgraaf en haar buurgemeenten jarenlang een krimp is voorspeld;
- Landgraaf en haar buurgemeenten jarenlang een braindrain en vergrijzing is voorspeld;

Landgraaf en haar buurgemeenten jarenlang onderaan de befaamde lijstjes in Den Haag 
hebben gestaan;

- Landgraaf er veel werk in steekt om een toekomstbestendige gemeente te zijn;
- Landgraaf daarbij ook de samenwerking opzoekt met haar buurgemeenten.

Overwegende dat:
- er diverse campagnes gevoerd worden om uit te dragen dat Landgraaf, maar ook de regio

parkstad een aantrekkelijke toeristische regio is;
- er voor het vestigen van jonge gezinnen, starters, en jonge werkenden geen vergelijkbare

campagnes zijn gevoerd;
- het best goed toeven is in onze gemeente en regio;
- Landgraaf en de regio goed geplaatst zijn binnen de Euregio;
- er ontwikkelingen zijn op het gebied van wonen en werken die onze regio steeds 

aantrekkelijker maken;
- zaken als krimp, braindrain en vergrijzing ook tegengegaan kunnen worden door actief de

tegenovergestelde beweging te proberen te bewerkstelligen;
- dat het behouden, maar ook aantrekken van jongeren, jonge gezinnen, jonge werkenden en

starters onze gemeente en de regio kan revitaliseren.

Verzoekt het College van B&W:
- een campagne te starten waarbij jonge werkenden, jonge gezinnen en starters aangemoedigd

worden om zich in onze gemeente te vestigen;
- contact op te nemen met onze buurgemeenten in Parkstad en het samenwerkingsverband

Parkstad en met hen te bekijken of deze campagne regio breed opgezet kan worden.

Motie wordt met 15 stemmen tegen en 4 stemmen voor verworpen.

De raad stemt unaniem in met de Programmabegroting 2022.
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5.  Sluiting

De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering.

Deze besluitenlijst is akkoord bevonden in de vergadering van de besluitvormende raad d.d. 4 
november 2021.

De voorzitter, De griffier,


